
 

Protokół Nr 11/25 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury  

odbytego w dniu 04 lutego 2025 r. w godz. od 14:00 do 15.40 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie s. 30  

*   *   *  

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur 

Maciejowski, który na wstępie powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdził, 

że Komisje mogą podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowują quorum. W posiedzeniu Komisji 

udział wzięli członkowie komisji wg listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Witam 

serdecznie zaproszonych gości. Na wstępie jeszcze chciałbym tu po raz pierwszy, po mojej prawej ręce, 

przywitać pana Jacka Dudkiewicza, który został wiceprzewodniczącym. Może nie wszyscy wiedzą. 
Pogratulować jeszcze raz.Myślę, że to jest osoba na odpowiednim miejscu. Nie wiem, czy chce pan, 

panie Jacku, zabrać jakiś głos, także zapraszamy. Cieszymy się, bo na pewno wniesie dużo 

kreatywności do naszej komisji. Czy ktoś z państwa radnych ma zastrzeżenia do porządku obrad. Nie 

widzę. Przechodzimy do jego realizacji. 

 

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Informacja o działalności ZSP-B w Tarcach. Analiza kierunków kształcenia realizowanych przez 

Zespół Szkół Przyrodniczo-Biznesowych w Tarcach. 

2. Zatwierdzenie sprawozdania z działalności komisji za rok 2024. 

3. Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w 

zakresie działania komisji. 

 1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

 

 

Ad. pkt. 1.  

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - Informacja o działalności 

ZSP-B w Tarcach. Analiza kierunków kształcenia realizowanych przez Zespół Szkół Przyrodniczo-

Biznesowych w Tarcach. 

 

P. Sł. Wilak, Dyrektor ZSP-B w Tarcach – przedstawił prezentancję. Panie starosto, panie 

przewodniczący, panie wiceprzewodniczący, szanowni zebrani. Przedstawię pokrótce. Zacznę od tego, 

z czego, z jakich budynków, z jakiej infrastruktury i z czego składa się nasz zespół. Tylko dlatego, że 

mimo, że to jest państwu znane, to zmieniło się troszeczkę na zewnątrz. I pozwolę sobie tylko te slajdy 

tak w skrócie przełożyć. Budynek główny, budynki gospodarstwa, budynek, w którym znajduje się garaż. 
Mamy dodatkowo jeszcze utwardzone boisko do siatkówki, boisko trawiaste do piłki nożnej, siłownię 
zewnętrzną, zastępczą, salę gimnastyczną. Bo tak ją będę nazywał. I orlika, który został wybudowany i 

oddany do użytku w 2017 roku. Ale dodatkowym, nie chodzi mi tu o pana starostę i o pana 

przewodniczącego. Dodatkowym miejscem, które powstało w tym roku, to jest ekologiczna ścieżka 

edukacyjna z wiatą. Mamy wiatę, pod którą można przeprowadzać zajęcia na zewnątrz. Ta wiata jest 

wyposażona w tablicę suchościeralną. Oprócz tej wiaty powstało jeszcze 8 ławeczek, na których 

uczniowie mogą sobie spokojnie w czasie przerwy usiąść. A w czasie dobrej pogody, kiedy oczekują na 

przyjazd czy odjazd autobusu, pod tą wiatą mogą sobie siedzieć i wypoczywać. Jeżeli chodzi o kierunki 

i analizę kierunków, to szkoła branżowa to, co powtarzam właściwie już od paru lat. Chciałbym, żeby 

nabór się udał do klasy chociaż jednej wielozawodowej, branżowej szkoły pierwszego stopnia. 

Oferujemy magazyniera, logistyka, fotografa, cukiernika i rolnika. Niestety nie ma chętnych. I to 



 

powtarzam i to chyba wynika z tego, jak analizuję arkusze starszych roczników. Że taka jest tradycja. 

Tam do naszej szkoły trafiają uczniowie, których rodzice albo znajomi chodzili już do szkoły i pamiętają 
tą szkołę z czasów, kiedy tam było technikum. To już jest dłuższy okres. Nie ma chętnych. Chociaż ze 

znalezieniem na przykład, jeżeli chodzi o rolników, miejsca do kształcenia praktycznego nie byłoby 

problemu, bo można to robić we własnym gospodarstwie rolnym. Oni by zajęcia praktyczne odbywali 

tam, praktyki. A teoretyczne mieliby u nas. No nie ma takiej tradycji. Jeżeli chodzi o technik, technikum 

to technik agrobiznesu albo technik rolnik, bo to może być wymiennie. Technik architektury krajobrazu, 

weterynarii, logistyk. Technik reklamy, który już został wyparty przez technika fotografii i multimediów. 

I technik ochrony środowiska. I tutaj też mamy tylko jeden rocznik. Technika ochrony środowiska. 

Chociaż jak się analizuje wszelkie dane i wszelkie zawody, które wpływają. Czy w przyszłości będą, czy 

absolwenci będą poszukiwani. To technik ochrony środowiska jest na jednym z czołowych miejsc. No 

ale chętnych nie ma. Mamy tylko jeden rocznik i to na razie tyle. Jeżeli chodzi o szkoły dla dorosłych. 

Mamy jeden oddział liceum ogólnokształcącego dla dorosłych. I kurs rolniczy. W tym roku zawsze 

mieliśmy rol 04. Dawało to uprawnienia jakby rolnika i do sięgnięcia po pieniądze dla młodego rolnika. 

A w tym roku pokusiliśmy się o rol 05. Co łącznie dla słuchacza, który ma średnie wykształcenie. Daje 

tytuł technika agrobiznesu. Czyli jeżeli ktoś zda egzaminy rol 04 i rol 05. Automatycznie pisze do 

okręgowej komisji egzaminacyjnej w Poznaniu. I dostaje dyplom i tytuł technika agrobiznesu. I w tym 

roku na tym pierwszym kursie mamy 35 słuchaczy. A na tym drugim było 25. Z tego 15 przystąpiło do 

egzaminu. I czekamy na jego wyniki. Jeżeli ten egzamin będzie zdany, to będą mieli tytuł technika. Bo 

oni już skończyli rol 04 w poprzednim roku. Jeżeli chodzi w ogóle o uczniów i słuchaczy. To do sierpnia 

2024 roku mieliśmy 18 oddziałów, 512 uczniów. I 5 oddziałów klas pierwszych, 4 klasy drugich oraz po 

3 oddziały pozostałych klas. Średnio 30 uczniów w oddziale. Od września 2025 roku wiadomo, w 

związku z tym połączeniem kiedyś tych roczników. I z tą mniejszą ilością. Mamy mniejszą ilość 
uczniów. Tylko 2 oddziały klas pierwszych.477 uczniów na ten moment. Średnio 28 uczniów w oddziale, 

w klasie. Szkole dla dorosłych kształciło się w 2024 roku łącznie 64 słuchaczy. Teraz w związku z tym, 

że otworzyliśmy ten drugi kurs. Mamy 83 słuchaczy. Jeżeli chodzi o uczniów ze specjalnymi potrzebami 

edukacyjnymi. Mogą Państwo zauważyć, że z opiniami mieliśmy w roku 2024 54 uczniów. A od 

września tego roku 90. Biorąc pod uwagę, że mamy 480 uczniów tak średnio. To można powiedzieć, że 

1 piąta ma opinie różnego typu. To są różnego typu opinie. Orzeczenia o potrzebie kształcenia 

specjalnego. Było 15, jest 12. A nauczań indywidualnych mieliśmy 6. Teraz w tym roku mamy 5. Jeżeli 

chodzi o nauczycieli do i od września 2024 roku. Liczba jakby się nie zmienia. Było 51, jest 52. 33 

nauczycieli pełno zatrudnionych. 19 niepełno zatrudnionych. Mamy teraz o jednego więcej. Jeżeli chodzi 

o stopień awansu zawodowego dyplomowanych. Mamy 3 więcej. I jednego nauczyciela, który pobiera 

wypłatę. Tak jak nauczyciel dyplomowany. Ale jest zatrudniony jako specjalista. I tutaj mówię o 

weterynarzu. Mianowanych liczba spadła. No bo jak dyplomowanych wzrosła, to mianowanych spadła. 

Z 11 do 8. Kontraktowych było 5. Stażystów i początkujących 5. Stażystów 1 i początkujących 4. Teraz 

to jest nauczyciel początkujący. I mamy ich 3. No i nauczyciele niepełno zatrudnieni. Dyplomowanych 

o 1 więcej. Mianowanych stan taki sam. Kontraktowy i stażyści i początkujący. To łącznie jest teraz 4 

nauczycieli początkujących. Jeżeli chodzi o pracowników niepedagogicznych. Nic się nie zmieniło. 

Mamy 9 pracowników niepedagogicznych. Daje to 8 i 25 setnych etatu. 8 i 1 czwartą. 4 pracowników 

administracji. Było 5, ale 3 lata temu zrezygnowaliśmy. Zrezygnowaliśmy z sekretarza dla uczniów. 

Mamy teraz w sekretariacie tylko 1 panią sekretarz. Która obsługuje i nauczycieli i uczniów. I 4 

pracowników pełno zatrudnionych. Plus 1 czwartą etatu dla osoby niepełno zatrudnionej. Jeżeli chodzi 

o wyniki egzaminów zewnętrznych. W porównaniu 2003 i rogi 2004.Zdawalność w poprzednim roku 

kalendarzowym. Patrząc tak to jest 66%. W tym roku 78%. Przystąpiło w poprzednim roku uczniów 36. 

Zdało 24. W tym roku jeżeli chodzi o maturę. Przystąpiło 32. Zdało 25. Dało nam to w tym roku tytuł w 

rankingu Perspektyw Brązowej Szkoły. Wprawdzie jest to miejsce 40. jeżeli chodzi o technika w 

Wielkopolsce. Ale mamy ten tytuł i możemy go w tym roku używać. Jeżeli chodzi o egzaminy 

zawodowe. To najlepszym takim wskaźnikiem będzie to. Ilu absolwentów uzyskuje tytuł technika. Bo 

to jakie jest zdawalność poszczególnych egzaminów. Nie mówi za dużo. Chodzi o to, że od pewnego już 



 

czasu. Wszyscy uczniowie muszą przystąpić. Do egzaminu zawodowego. I wszyscy przystępują. I tak 

jeżeli chodzi o technika agrobiznesu. No to mamy 100% zdawalności. W tamtym roku. Oczywiście 

liczba jest nie za duża. Ale zdali wszyscy. Technik weterynarii 78%. Przy powtórkach w tym momencie 

mamy już w poprawkach 100%. Ale no za tamto zestawienie to jest 78%. Technik technologii żywności 

89%. Reklamy 91%. Fotografii i multimediów 67%. Logistyków 96%. No i rolnik. To jest ten rolnik, 

który w tamtym roku zdawał kurs rolniczy. 30 było uczestników. 29 skończyło ten kurs. Jeżeli chodzi o 

zakupy i remonty. W 2024 roku. Te, które robiliśmy z budżetu. To łącznie było na kwotę prawie 20 

tysięcy. Kupiliśmy dwa projektory. Aparat fotograficzny. Po to, żeby móc wyposażyć kolejne 

stanowisko egzaminacyjne. Bo okręgowa komisja już teraz wymaga, żeby tych stanowisk było jak 

najwięcej. Jeżeli chcemy egzaminy robić na miejscu. Drukarki. Dwa monitory. Gablotę na sztandar. Na 

razie jest to sztandar ten, który żeśmy...Ten poprzedni. Staramy się o to, żeby powstała gablota dla tego 

nowego obecnego sztandaru. No i te lampy ledowe. Które w tym momencie zamontowane są we 

wszystkich toaletach. I we wszystkich szatniach. One są z czujkami. Także zapalają się tylko w 

momencie, kiedy ktoś wchodzi do tego pomieszczenia. Gaszą się, kiedy ktoś wychodzi. Oprócz tego, że 

to są ledowe. I to już jest oszczędność. No to sama oszczędność jeszcze, jeżeli chodzi o to, że nie trzeba 

pilnować, żeby to światło ktoś gasił. Dostajemy też. Otrzymujemy ogromne wsparcie od Rady Rodziców. 

Biorąc pod uwagę, jakie są ich możliwości. Zawsze fundują nam nagrody książkowe. W tym roku 

poprosiliśmy o zakup szafy na przykład. Partycypują w organizacji Dni Młodego Rolnika. Dni Architekta 

Krajobrazu. I tak dalej, i tak dalej. To są tylko niektóre wybrane pozycje. Największą był zakup 

sztandaru, o której tutaj nie ma mowy. Dofinansowanie zakupu, może powiem tak. Jeżeli chodzi o 

remonty, to tu już jest kwota dużo większa. To jest 90 tysięcy. Montaż drzwi wewnętrznych w łączniku 

między budynkiem głównym, a salą gimnastyczną. I przy okazji wymalowanie i odnowienie szatni, które 

tam są. Remont łącznika. Modernizacja systemu monitoringu. I remont sali lekcyjnej. No i tutaj mamy 

ten łącznik. On został w całości odnowiony. I wstawione są wszystkie nowe drzwi. Na końcu drzwi... Tu 

jest od drugiej strony widok. Patrzymy, te drzwi otwarte to są drzwi do szkoły. Ale z drugiej strony 

mamy drzwi do sali gimnastycznej. Dźwiękochłonne. Po ich zamknięciu faktycznie nie słychać hałasu z 

sali gimnastycznej. I szatnie, które są po lewej stronie, patrząc tutaj na tym zdjęciu, zostały także 

odnowione. No i odnowiliśmy także pracownię. Jedną. Zaczynamy od góry. Jedna została odnowiona z 

projektu. Tu jest kolejna z naszych pieniędzy jakby wygospodarowanych. No i dzięki temu, że starostwo 

zgodziło się na to, żebyśmy na końcu roku mogli przełożyć te pieniądze, to żeśmy ją zrobili. Idziemy już 
teraz w podwieszane sufity, żeby obniżyć trochę sufit. I zakładamy lampy ledowe. Na związku z tym, że 

zmieniają się wymagania, jeżeli chodzi o oświetlenie. I myślę, że większość szkół będzie musiała to 

oświetlenie zmieniać, albo przynajmniej uzupełniać. Bo nigdzie nie ma tylu luksów, ile powinno być, 
tak? Teraz jest o 100 luksów więcej. I to może być problem. Jakie działania, jakie sukcesy naszych 

uczniów? I tutaj sobie zerknę już do moich notatek. W marcu 2024 roku Wiktoria Lindecka i Maria 

Plucińska zajęły ex aequo pierwsze miejsce w wojewódzkim konkursie na plakat. Tutaj mamy czterech 

naszych chłopaków, którzy jeszcze pozostali w sekcji podnoszenia ciężarów. Oni w kwietniu na 

mistrzostwach województwa młodzików w Nowym Tomyślu w swoich kategoriach wagowych zajęli 
pierwsze miejsca. Kolejne sukcesy. Tutaj mamy Franciszka Błaszczyka i Adama Orkowskiego, którzy 

zostali zwycięzcami wojewódzkiego konkursu organizowanego przez Instytut Pamięci Narodowej 

wyrok na ziemiaństwo 80 lat komunistycznej reformy rolnej. Zostali również laureatami etapu 

ogólnopolskiego. Tutaj mamy Julię Stróżyk, która w Zamościu podczas mistrzostw Polski w 

podnoszeniu ciężarów U-20 zajęła piąte miejsce. To już jest kategoria wiekowa jakby poważniejsza. 

Dalsze sukcesy naszych uczniów. To to, że brali udział w zawodach wędkarskich. Zajęli trzecie miejsce 

jako drużyna. Tutaj w mistrzostwach szkół ponadpodstawowych. Tutaj na tym zdjęciu mamy piątkę 
uczniów, która wzięła udział w konkursie, który był organizowany przez Książnicę Pedagogiczną w 

Kaliszu. I wszystkie miejsca na podium zajęli uczniowie z naszej szkoły. To był konkurs graficzny dla 

szkół pod hasłem Moc Bibliotek. Nie noc, tylko moc. W Jarocińskim Ośrodku Kultury odbyła się 
pierwsza edycja Regionalnego Konkursu Krawieckiego Historia inspiracją projektów i wykonania 

odzieży. Organizowany był ten konkurs przez trzech rzemiosł różnych. Diana Bilous zajęła drugie 



 

miejsce. A Patrycja na skręt trzecie miejsce. Przygotowywali stroje no i prezentowali je na podstawie 

tych prezentacji i tych strojów były punktowane miejsca. W październiku Dawid Frankowiak z III C 

odebrał nagrodę Przewodniczącego Rady Powiatu Jarocińskiego za osiągnięcia sportowe, a zaraz potem 

sukcesami startował w Słubicach w kolarskich wyścigach przełajowych. No i wydarzenia w naszej 

szkole. To w czym Państwo uczestniczyliście to 50-lecie technikum. No i nasza sala gimnastyczna, która 

na ten moment zamieniła się nie do poznania i przekazanie i odebranie nowego sztandaru, na którym 

widnieje już podobizna naszej patronki Jadwigi Dziubińskiej. Kolejne wydarzenia. Cofnijmy się tylko 

do września. To są Dni Młodego Rolnika. Jak corocznie z udziałem wielu firm i Uniwersytetu 

Przyrodniczego w Poznaniu.Ślubowanie klas pierwszych. W tym roku dwie klasy pierwsze. Pokazy 

polowe. To są wybrane tylko miejsca czy zdarzenia, w których uczestniczyli nasi uczniowie. Pokazy 

polowe w Goli. Tutaj mamy wizytę naszych uczennic. To są uczennice, które jeżdżą prywatnie na 

koniach. I postanowiły przyjechać pod szkołę. I przy naszej szkole, to są uczennice naszej szkoły, zrobiły 

sobie zdjęcie. Tutaj mamy przykład działalności Stowarzyszenia Edukacyjnego Eureka. Wyjazd naszej 

grupy do Niemiec. W ramach współpracy polsko-niemieckiej. Tutaj uczniowie, może to jest mało 

widoczne, ale wokół naszej szkoły od sąsiada przyszły króliki. Wiemy jak króliki się zadomowią. Co się 
potem z tymi królikami dzieje. Mieliśmy ich bardzo dużo. Zanim żeśmy wpadli na pomysł, że my 

możemy je zjeść, to przyszedł lis i zrobił nam naturalną selekcję. Ale jednak parę tych królików zostało. 

I uczniowie zamiast koło naszej szkoły dokarmiać te króliki, przenieśli i zrobili taką wolierę. To jest 

początek tego ogrodzenia na razie przy gospodarstwie. I tam teraz te króliki są bezpieczne. Lis im nie 

zagraża. A te, które pozostały, no mają tam spokojny byt. Wcześniej przeszły przez ręce weterynarza 

naszego. Także o rozród, czy o zwiększenie ilości jesteśmy spokojni. Na razie nam to nie grozi. Nasi 

uczniowie z ochrony środowiska na przykład odwiedzili zakład utylizacji odpadów. Brali udział także w 

imprezach organizowanych tutaj na terenie powiatu. Okolicznościowych imprezach. To jest zdjęcie z 

biegu z okazji odzyskania niepodległości. Na pierwszym planie nasz nauczyciel, a z tyłu uczniowie, 

którzy razem z nim biegają. To nie jest nauczyciel wychowania fizycznego. To jest logistyk. Tutaj mamy 

naszą uczennicę, która odebrała z rąk kuratora stypendium Prezesa Rady Ministrów. Wycieczka do 

Budapesztu, którą zorganizowali nasi nauczyciele. Tak jak co roku Międzynarodowy Dzień Muzyki. 

Tutaj zdjęcie także z tego biegu już na miejscu. Tutaj wyjazd naszych uczniów z okazji powstania 

Wielkopolskiego. Odbyła się parada szkół i przemarsz między innymi pod pomnikiem Nieznanego 

Żołnierza. I nasza szkoła w tym roku po raz pierwszy ze sztandarem także tam się udała. Dokarmiamy 

zwierzęta. Współpracujemy ze schroniskiem w Radlinie. Nadal współpracujemy z różnego rodzaju 

instytucjami. Tak jak na przykład z Państwową Inspekcją Pracy, która przeprowadza u nas prelekcje. A 

jak co roku w grudniu organizowaliśmy na przykład kiermasz pierników i wigilię bez plastiku. Gdzie 

uczniowie nagradzani są za to, żeby jak najmniej tego plastiku na stołach było. A mimo wszystko, żeby 

ta wigilia odbyła. Była w miarę tradycyjna. Tak wiadomo na tyle, na ile może ona być tradycyjna w 

szkole. No i zanim podziękuję za uwagę, to chciałbym jeszcze powiedzieć, że takie było nasze logo. 

Zmieniamy to logo może nie aż na takie ciemne. Ale ze względu na to, że mamy ten nowy sztandar. 

Zmieni się także nasza strona internetowa. Kolory naszej szkoły pójdą bardziej w kolory brązowe. A 

logo naszej szkoły to będzie wizerunek Jadwigi Dziubińskiej z naszego sztandaru. Dziękuję bardzo za 

uwagę i to na razie tyle. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - jeżeli są jakieś pytania, to 

chętnie odpowiem. Dziękujemy Panie Dyrektorze za bardzo wyczerpującą prezentację. Czy są faktycznie 

jakieś pytania do Pana Dyrektora? 

 

Radny J. Dutkiewicz - Ja bym miał przez CECH organizować ten konkurs krawiecki to nie tylko przez 

CECH, ale patronem był Starosta Jarociński, który ufundował nagrody dla wszystkich zwycięzców tej 

konkurencji powyżej szkoły podstawowej, czyli ze szkoły średniej. Także tutaj na ręce Starosty chcę 
podziękować bardzo za współudział w tym konkursie. Myślę, że dobra inicjatywa. 

 



 

P. Sł. Wilak, Dyrektor ZSP-B w Tarcach –Wymieniłem organizatora, ale oczywiście tak, Starostwo 

jak najbardziej. 

 

Radny J. Dutkiewicz - wracając do tej szkoły branżowej, czy ta szkoła branżowa to nie idzie jej 

uruchomić? Tak? Jest to brak kandydatów? Tak. Ta szkoła branżowa to ma być, tak dla mojej informacji, 

to umowa o pracę z pracownikiem młodocianym? Czy tutaj jest tylko i wyłącznie szkoła branżowa bez 

tej umowy o pracę? 

 

P. Sł. Wilak, Dyrektor ZSP-B w Tarcach – Bez umowy o pracę to chodzi o to, że praktyki mogą 
odbywać nie na umowę o pracę, tylko na umowę o praktyki, tak? 

 

Radny J. Dutkiewicz - No bo co korzysta się mając takich uczniów na umowę o pracę? Pracodawca ten, 

który bierze takiego ucznia na praktyczną naukę zawodu, to ma zwrot kosztów jego wynagrodzenia, jego 

ZUS-u. To jest taki bonus dla tego pracodawcy. A za wykształcenie takiego, który w ogóle przystąpi do 

egzaminu końcowego. Bez warunku zdania jego dostaje około 8 tysięcy złotych. Gdy zda ten egzamin, 

dostaje dodatkowo, także kwota dochodzi do 10 tysięcy 800 złotych. Także może by to trzeba było 

rozpropagować wśród tych, którzy by w takim systemie chcieli uczyć, w tych zawodach, przede 

wszystkim tym rolniczym. Być może byłby to taki bonus dla tych, którzy chcą wybrać zawód, a przy 

okazji nie ponosić żadnych kosztów. A te koszty by mieli pokrywane. Dziękuję. 
 

P. Sł. Wilak, Dyrektor ZSP-B w Tarcach – ja myślę, bo tu chodzi o zawód rolnika, to tak. A te 

pozostałe zawody, to są pracodawcy, którzy są zrzeszeni w Cechu. Bo tam cukiernik, fotograf, to już na 

pewno oni są zrzeszeni w Cechu. Ale jeżeli chodzi o rolnika, to jak najbardziej. Tylko, że zgłasza się 
zbyt mała liczba tych uczniów chętnych, która mogłaby w tej szkole branżowej tą naukę jakby podjąć. 
Ale jak najbardziej zwrócę się jeszcze do pana konkretnie o te kwoty, które są. Być może to w jakiś 
sposób... Nawet jeżeli syn u ojca rolnika robiłby tą praktykę, to wtedy by też te pieniądze otrzymywał. 

Mimo tego, że ten syn będzie robił praktycznie to samo, co robi bez pieniędzy.  

 

Radny J. Dutkiewicz - Dodatkowo, takim bonusem jest to, że on automatycznie nabiera świadczeń 
ZUS-owskich. Czyli już jest pracownikiem młodocianym i mu odkłada się ten kapitał. 

 

P M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Panie przewodniczący, ja też to samo chciałem właściwie 

powiedzieć, że w tym przypadku akurat ten kapitał się zaczyna w ZUS-ie już odkładać. To jest jedna 

rzecz. Ja myślę, że dobrze by była, gdyby tu była w tym zakresie między panami współpraca. Dlatego, 

że jak będą drzwi otwarte szkoły myślę, że można by to zacząć już wtedy propagować akurat. Nie wiem, 

kiedy będą planowane drzwi otwarte szkoły. Ale myślę, że dobrze by było już zacząć jak gdyby 

propagować, że istnieje taka możliwość. Z jednej strony jest tu rzeczywiście to świadczenie ZUS-owskie. 

Jest zliczone już to do emerytury. A z drugiej strony, jeśli byłby ten bonus rzeczywiście finansowy, no 

to byłoby na pewno zachętą. Więc być może akurat tu udałoby się zrobić ten nabór poprzez właśnie ten 

bonus finansowy. Uważam, że to nie jest akurat bez znaczenia. Poza tym chciałem się odnieść tu jeszcze 

do zdawalności egzaminu maturalnego. No bo tu jest wzrost o 12%. To jest duży przeskok w stosunku 

do roku ubiegłego. Także można tutaj pogratulować. Zdaję sobie sprawę, że to jest tylko 78%. Ale to i 

tak w porównaniu do ubiegłego roku jest to wzrost o 12%. No i wydaje mi się, że bardzo ważne, jeśli 
chodzi o tytuł i także reklamę samej szkoły, jest ten tytuł brązowej szkoły. Co prawda, tak jak pan 

dyrektor mówił, że to jest 40 miejsce wśród technikum w Wielkopolsce. Ale tych techników w 

Wielkopolsce nie jest aż tak mało. Więc uważam, że to też jest sukces. I biorąc to pod uwagę, że było to 

także nagłośnione w ramach perspektyw na rok 2025. Uważam, że to też w promocji szkoły powinno 

być uwzględnione. Także myślę, że tu warto by było iść w tym kierunku prozawodowym, żeby 

uświadamiać uczniom, co mogą zyskać. Tak, rolników oczywiście. Bo ja rozumiem, że tu nie 

wymieniam już, ale wiadomo, czego to dotyczy, proszę państwa. Więc myślę, że z jednej strony tu 



 

pozyskiwanie, a z drugiej strony także reklama. No bo jest ten brąz, nie? Także uważam, że warto się 
tym pochwalić. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - dziękujemy. Ja też powiem 

szczerze, że trochę pan radny Jacek mi ukradł pytania. Bo ja się chciałem tak bardziej spytać, czym się 
właśnie różni szkoła branżowa od takiego dwukrotnego technikum. Czy to jest na zasadzie szkoły 

zawodowej? Tak, ja dobrze rozumiem? I właśnie chciałem się spytać, dlaczego nie ma chętnych właśnie 

na taką szkołę? Czy może jest pomysł, z czego to wynika? Że w tych technikach jednak ci rolnicy chcą 
się uczyć, a w tej szkole zawodowej jednak? 

 

P. Sł. Wilak, Dyrektor ZSP-B w Tarcach – Nie wiem, z czego to wynika. No tak jak mówiłem. Być 
może z tradycji. Bo dosyć często zdarza się, że siedzę w arkuszach, bo ktoś zgubi świadectwo. My 

idziemy do archiwum szukać tego świadectwa. I okazuje się, że to jest na przykład, nie wiem, mama, 

tata, wuja, ciocia, kogoś, kto teraz aktualnie chodzi do nas do szkoły, do technikum. Oni jak zgłaszają 
się, jak mamy przygotowany formularz, to na pierwszym miejscu mamy branżowe szkoły, jeżeli chodzi 

o rolnika. I mamy też technikum. I oni widzą. Ale zapisują się do technikum. Nie wiem, z czego to 

wynika, jak to wygląda, dlaczego to robią. Oni, jeżeli chodzi o szkołę branżową pierwszego stopnia, 

jeżeli chcieliby zdobyć tytuł technika, no to potem idą do branżowej drugiego stopnia. I to by mnie też 
cieszyło, bo wtedy bym mógł zrobić branżową drugiego stopnia, a ona działa trochę na innych zasadach. 

Miałbym dodatkowych uczniów i dodatkowe zajęcie dla nauczycieli. I też uzyskaliby tytuł technika 

agrobiznesu, łącznie. Albo mogliby uzyskać tytuł rolnika, bo zależnie, co byśmy jej w tej branżowej 

szkole drugiego stopnia zaproponowali. Bo oni wtedy mają wybór. Podbudowę mają dla rolnika. Jeżeli 

chcą agrobiznesu, być technikiem, to byśmy zrobili to rol 05, ten egzamin kwalifikacyjny. I wtedy mają 
tytuł technika agrobiznesu. A jeżeli nie, to byśmy poszli w rolnika i uzyskaliby tytuł technika rolnika. 

Kiedyś był technik rolnik, teraz jest technik agrobiznesu. Miało być to jakby trochę... Trendy w szkołach 

rolniczych są takich, że jest albo mechanizator rolnictwa, albo rolnik. A Tarce, żeby się wyróżniać, 
poszły w kierunku technik agrobiznesu. On i tak uzyskuje te wszystkie uprawnienia dotyczące młodego 

rolnika, czyli może sięgać po dofinansowanie. A dodatkowo ten agrobiznes, który jest jakby tą drugą 
składową. Pozwala mu samodzielnie rozliczać jakby to gospodarstwo. Jeżeli na jakimś tam poziomie on 

to wszystko opanuje, to bez problemu sam sobie może prowadzić całą księgowość gospodarstwa. I 

dlatego agrobiznes, tak? Mimo wszystko uprawnia to do tego, co jest związane z rolnictwem, do 

pozyskiwania środków z Unii. A dodatkowo jeszcze może sam sobie rozliczać gospodarstwo. Do tego 

no jest jakby przygotowany. 

 

P M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Panie Przewodniczący, Panie Dyrektorze, myślę, że po prostu 

tu rzeczywiście ta informacja dla uczniów odwiedzających szkołę jest bardzo ważne. Bo wydaje mi się, 
że nie każdy wie, że może iść dwutorowo akurat. A w tym przypadku istnieje możliwość dwutorowego 

podejścia do tego. A w sumie i tak uzyska poprzez kwalifikacje, uzyska ten tytuł technika i tak uzyska. 

Więc myślę, że tu by można było się nad tym pochylić. Ale mówię to przede wszystkim. Bym powiedział 

taka bardziej klarowna, przejrzysta informacja dla uczniów. Bo nie wszyscy być może od razu 

zrozumieją, o co tutaj chodzi w tym wszystkim. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - Dobrze. Jeśli nie ma 

więcej pytań, to już też krótko podsumowując. Pan Mirek, myślę, że tutaj ma, Pan radny Mirosław ma 

tutaj rację. Może warto właśnie pójść bardziej w taką szerszą informację. Już kończąc to chciałbym też 
pogratulować, że naprawdę tam dużo dzieje się w szkole w Tarcach. Że ci uczniowie też występują na 

różnego rodzaju konkursach. W wydarzeniach, odnoszą sukcesy. I to na pewno też dobrze świadczy o 

naszym powiecie jarocińskim. Dziękuję, Panie Dyrektorze. 

 

 



 

Ad. pkt. 2.  

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - Zatwierdzenie 

sprawozdania z działalności komisji za rok 2024. Sprawozdanie zostało ujęte w e-sesji. I mam nadzieję, 
że wszyscy się z nim zapoznali. Czy są jakieś pytania do tego? Jeśli nie ma pytań, to poprosilibyśmy o 

głosowanie w systemie. Także już jesteśmy po głosowaniu. Siedem osób za, zero przeciw, zero 

wstrzymujących się. Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie sprawozdania z działalności komisji za rok 2024. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 

 

Ad. pkt. 3.  

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Jarocińskiego na 2025 r. Materiały też zostały dołączone do programu, ale mamy pana skarbnika. 

I myślę, że jak zawsze pewnie w krótkich dwóch zdaniach będzie chciał coś na ten temat powiedzieć. 
Także przekazuję głos panu skarbnikowi. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - dziękuję bardzo. Jeżeli chodzi o zmianę, to może szkołami. Szkoła 

numer dwa. Wprowadzamy środki, które zostały z rozliczenia roku 2024. Przypomnę, że szkoła realizuje 

dwa programy. Pod nazwą fachowcy na rynku europejskim i zawodowcy poszerzają horyzonty. Z tego 

pierwszego niecałe 15 tysięcy przechodzi z roku 2024 na 2025, które wprowadzamy właśnie na wydatki. 

Natomiast z tego drugiego projektu blisko 42 tysiące też przechodzi z roku 2024 na 2025. I też zostaje 

wprowadzone do budżetu. W poradni psychologiczno-pedagogicznej wprowadzamy środki w wysokości 

blisko 4700 złotych. Na dokształcanie nauczycieli. Przypomnę, że to jest obowiązkowo odpis. Środki 

były zabezpieczone w budżecie, w starostwie. W związku z ich podziałem przez zarząd następuje 

przesunięcie w planie ze starostwa do poradni psychologiczno-pedagogicznej właśnie na ten cel. No 

i jeszcze może dodam, że w zakresie planu finansowego starostwa, w zakresie kultury fizycznej 

następuje zwiększenie o 6 tysięcy złotych. Na zakup nagród pucharów. W związku z wnioskami 

brakowych. Starostwa kurkowego w Żerkowie, w Jarocinie i również wnioskiem Jarocińskiej Ligi Tenisa 

Stołowego. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - Dziękujemy panie 

skarbniku. Czy jakieś pytania do tego są? Nie widzę pytań. Także prosilibyśmy o możliwość 
zagłosowania. W programie sesja już jest. Także można zagłosować. Czekamy tylko za panem radnym. 

Także mamy już po głosowaniu. Wszyscy za. Nikogo przeciw. Brak głosów wstrzymujących. Także 

mamy po głosowaniu. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - Widzę, że porządek obrad 

nam się wyczerpał. Więc jeśli nie ma żadnych pytań, wolnych głosów. Ja serdecznie dziękuję za 

obecność. Za uwagę, za skupienie. Oczywiście jak najbardziej.  

 



 

Radny J. Dutkiewicz - ja mam takie pytanie. Bo wiem, że została podpisana umowa tutaj na realizację 
budowy warsztatów. Przy dwójce prace ruszają. Kiedy? 

 

P. M. Stolecki, Starosta - no myślę, że tu wykonawca niedługo, panie Jacku, jeszcze dokładnie nie 

wiemy. Wiemy do kiedy mają termin wykonania robót. Także to jest połowa roku przyszłego. Więc 

myślę, że w miarę szybko zaczną. Ponieważ prezes firmy mówił, że akurat w ich portfelu zamówień 
jesteśmy pierwsi. Także myślę, że zaczną tutaj i skupią się na dobudowie, rozbudowie tych warsztatów. 

I myślę, że tutaj wszystko w terminie będzie ukończone. Wiadomo, że oni wygrali tutaj przetarg na 

budowę, rozbudowę i częściowe doposażenie w maszyny, które są nieodzowne przy budowie. Żeby nie 

było, tak jak kiedyś wspominałem na sesji, sytuacji jak w Rawiczu, że przykładowo tokarki były 

zamówione w przetargu później po rozbudowie. I trzeba było kuć. Także oni mają część tych maszyn 

do dostarczenia. A później te drobniejsze doposażenie, tam jest chyba Panie Skarbniku około 

miliona złotych. To będziemy dopiero ogłaszali postępowanie 

 

P. W. Bierła, Dyrektor ZSP Nr 2 w Jarocinie - jeżeli można, to te prace pierwsze zaplanowane są na 

maj. Zobaczymy, kiedy będzie przekazanie placu budowy. Także myślę, że w maju już tam powinno się 
zacząć coś dziać. 
 

P M. Drzazga, Przewodniczący Rady - ja myślę, że Pan Dyrektor już zapraszam tutaj wszystkich 

chętnych mężczyzn oczywiście do kopania już odpowiednio fundamentów, żeby przygotować 
fundamenty. Czyn społeczny. A później jak już będzie wszystko gotowe i będą obrabiarki, no to wtedy 

Komisja przyjdzie i zobaczy swoje umiejętności czy coś na tych obrabiarkach. Oczywiście pod opieką 
instruktora, czy może coś zrobić, żeby nie popsuć. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, radny Artur Maciejowski - Dobrze. Jeśli na prawdę 
nie ma już więcej pytań, to jeszcze raz starać się. Dziękuję i życzę wszystkim miłego popołudnia. 

Dziękuję. 
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